
Protokół nr XLV/2018 
z XLV Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 12 października 2018 r. 
 
 
W XLV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Zastępca Wójta – Daniel Kulkowski, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Radca Prawny – Robert Dargiewicz. 
 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XLV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  19 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej  dla Miasta 
Gdańska na zadanie budowa obiektu szkolnego w Kowalach na terenie gminy Kolbudy 
przy ul. Apollina oraz uchwały w sprawie zmiany uchwały XIX/30/2016 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dnia 20 maja 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej dla gminy Kolbudy na zadanie pn. budowa obiektu szkolnego w 
Kowlach na terenie gminy Kolbudy przy ul. Apollina. 

Zakończyliśmy budowę pierwszego etapu tych obiektów. Gminy uczestniczące 
w tym projekcie podjęły już stosowne uchwały. 

W związku z tymi projektami przedstawiam również zmienioną uchwałę 
budżetową na rok 2018 i zmieniony WPF Gminy Pruszcz Gdański tzw. autopoprawkę. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z Państwa radnych jest za 
wprowadzeniem  do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej  dla Miasta Gdańska na zadanie budowa obiektu 
szkolnego w Kowalach na terenie gminy Kolbudy przy ul. Apollina? 

W wyniku głosowania za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej  dla Miasta 
Gdańska na zadanie budowa obiektu szkolnego w Kowalach na terenie gminy 
Kolbudy przy ul. Apollina głosowało 19 osób. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Drugi projekt: w sprawie zmiany 
uchwały XIX/30/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 20 maja 2016 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla gminy Kolbudy na 



zadanie pn. budowa obiektu szkolnego w Kowlach na terenie gminy Kolbudy przy ul. 
Apollina. 

W wyniku głosowania za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały XIX/30/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 20 
maja 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla 
gminy Kolbudy na zadanie pn. budowa obiektu szkolnego w Kowlach na terenie 
gminy Kolbudy przy ul. Apollina głosowało 19 osób. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Obydwa projekty uchwał zostały 
włączone do porządku obrad dzisiejszej sesji i będziemy je procedować jako kolejne 
w bloku uchwał. 

4. Przyjęcie protokołu z  XLIV Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z XLIV sesji Rady Gminy? 

Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Protokół z XLIV sesji RG został 
przyjęty bez uwag. 
 
II. Wręczenie nagród w konkursie „Moje wakacje w Gminie Pruszcz Gdański”. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak wręczyła nagrody w/w konkursie. 
 
Temat konkursu oraz listę osób przedstawiła Przewodnicząca Młodzieżowej 
Rady Gminy Agnieszka Ważna. 
Lista osób stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Kończymy inwestycje, w związku z 
powyższym 70% pracowników związanych z tematami inwestycyjnymi jest zajęta 
pracą nad nimi.  
 Została podpisana umowa notarialna na okres 40 lat  pod budowę przychodni w 
Starszynie. Podjęliście Państwo stosowną uchwałę. Mam nadzieję, że teraz nastąpią 
szybko prace projektowe i jest szansa, że mieszkańcy gminy będą mieli kolejną 
placówkę zdrowia bliżej siebie.   
 Otwieraliśmy ścieżkę w Świńczu. Było to zakończenie realizacji jednego z 
projektów unijnych. Kosz tej ścieżki to 2 mln 200 tys. W ramach tego projektu został 
wybudowany kolektor sanitarny, który będzie odprowadzał ścieki ze Świńcza do 
Wojanowa.  
 Odbyłam zebranie w Rusocinie. 
 Odbyło się spotkanie z pracownikami merytorycznymi, z panem wójtem i 
deweloperem Eurostyl. Było to kolejne spotkanie w sprawie porządkowania własności 
sieci i układu drogowego. 
 Odbyły się dwa spotkania u wojewody w sprawie prac na terenie żuławskim, 
związanych z utrzymaniem cieków wodnych i naprawą szkód, które wyrządziły bobry.  
Bardzo dziękuję p. Januszowi Sampolskiemu oraz p. Wiesławowi Zbroińskiemu. 
Byliśmy wspólnie na tych spotkaniach. Pierwsze spotkanie było trudne. Okazało się, 
że  środków na konserwacje jest niewiele, a wręcz nie ma ich. Na drugim spotkaniu 
sytuacja wyglądała już inaczej. Zostaliśmy poinformowani, że zostały ogłoszone 
przetargi oraz że wejdą wykonawcy i będzie okaszanie wałów. W tej chwili toczy się 
ogromna dyskusja na temat sposobu zmniejszenia populacji bobra. Jest to największe 



wyzwanie. Pamiętacie państwo, że robiliśmy w gminie spotkanie z myśliwymi, 
rozmawialiśmy w jaki sposób mogliby nam pomóc. Myśliwi nie chcą włączać się w tę 
akcje z różnych powodów. Padł pomysł, żeby powołać jakąś firmę i spowodować, żeby 
bobry były odławiane. Liczymy bardzo na to, że ta sprawa nabierze odpowiedniego 
tempa.    
 Nasi strażacy otrzymali w ramach funduszu solidarności bardzo dobrze 
wyposażone torby medyczne i defibrylatory. Mówię o tym głośno, żebyście Państwo 
wiedzieli, że każda jednostka ma do dyspozycji defibrylator. Strażacy są w udzielaniu 
pierwszej pomocy  przeszkoleni. 
 Odbyło się zebranie w Goszynie oraz w Radunicy. 
 Zakończyliśmy inwestycję: węzeł integracyjny w Cieplewie. Jest to  projekt unijny,  
w ramach tego projektu wybudowaliśmy parkingi samochodowe oraz rowerowe przy 
SKM-ce, która zatrzymuje się w Cieplewie. 
 Odbyło się spotkanie z wszystkimi partnerami budującymi szkołę w Kowalach. 
Nastąpiło tutaj przedstawienie dokładnego rozliczenia tej inwestycji, żeby zakończyć 
pierwszy etap i  zespoły boisk, cały układ komunikacyjny wokół, place zabaw. Wynika 
to z uchwały, którą przedłożyłam. Musimy zapłacić 101 tys. zł jako  partycypacje w tych 
kosztach , oraz dodatkowo rozliczyć się z Gdańskiem za prowadzenie tej inwestycji do 
tego etapu. 
 Odbyło się zebranie w Żuławce, Bystrej, Lędowie i Żuławie. 
 Odbyło się ślubowanie nauczycieli, którzy nabyli tytuł nauczyciela mianowanego, 
część osób nie mogła przybyć, dlatego miałam okazje przyjąć takie ślubowanie u nas 
w urzędzie. Nauczyciele odebrali stosowne dokumenty.  
 Spotkałam się z mieszkańcami Wojanowa, Borzęcina, Bogatki. Celem spotkania 
było przedstawienie sprawozdania z okresu 4 lat pracy, a także informacja co dzieje 
się w gminie, jaką mamy sytuacje. 
 Oddaliśmy do użytkowanie ścieżkę pieszo – rowerową w Wiślince. Jest to element 
projektu Eurowelo, realizowany w partnerstwie z miastem Gdańskiem. Inwestycja, 
która cieszy się ogromnym powodzeniem i liczymy na to, że ilość zdarzeń 
nieszczęśliwych na tej bardzo ruchliwej drodze zdecydowanie spadnie i nasi 
mieszkańcy mogę bezpiecznie poruszać się w jedną i drugą stronę. 
 Odbyło się spotkanie z przedstawicielem GOM-u, który będzie koordynował prace 
związane z  polityką migracyjną, jak doskonale wiecie na terenie nie tylko naszej 
gminy, ale i kraju przebywa coraz więcej pracowników z Ukrainy, dlatego chcemy 
stworzyć wspólny system, który pozwoli na objęcie polityką długofalową nowych 
naszych mieszkańców, chodzi tutaj o dzieci i o osoby dorosłe. 
 Odbyłam zebranie w Bystrej Osiedle. 
 Odbył się cykliczny Bieg Doliną Raduni. Jest to wydarzenie, na które przyjeżdżają 
miłośnicy biegania całego kraju. Kilkuset uczestników, biegi dla różnych kategorii, 
świetna pogoda, kolejna impreza rodzinna na terenie naszej gminy. Odbyło się 
otwarcie szlaku kajakowego na Motławie, jak Państwo wiecie tez z pieniędzy unijnych 
wybudowaliśmy taki szlak. Piękne stanice, mamy ich 5 na terenie wzdłuż rzeki. 
Liczymy na to, że ruch turystyczny na Żuławach  dzięki temu wzrośnie. 
 Odbyło się zebranie wiejskie w Wiślince, Juszkowie, Krępcu, Cieplewie i Dziewięciu 
Włókach. 
 W ostatnią sobotę odbył się już szósty festiwal o Bursztynowego Słowika. Jest to 
niezwykle cenna inicjatywa, którą realizujemy z fundacją Bursztynowym Szlakiem. 
Każda coroczna edycja ma na celu zebrać środki na rzecz rehabilitacji dzieci chorych. 
Dzieci potrzebujących jest sporo, tym razem śpiewaliśmy i malowaliśmy dla Czarka. 
Było wielu uczestników. Spotkania cieszą się coraz większym powodzeniem. 



Serdecznie dziękuję ośrodkowi kultury oraz paniom ze stowarzyszenia. 
 Kilka dni temu odbyło się podpisanie listu intencyjnego między czterema 
samorządami: miasto Pruszcz, gmina Pszczółki, gmina Suchy Dąb, gmina Pruszcz 
Gdański. List dotyczył realizacji kolektora żuławskiego i kolektora, który pozwoli na 
kanalizowanie części żuławskiej gminy, mam na myśli Bystrą, Lędowo, Wiślinę, 
Dziewięć Włók. Jest to kolejny ważny krok. Przedstawialiśmy Państwu tą koncepcję. 
Dzisiaj Państwo, mam nadzieje podejmiecie taką uchwałę, która pozwoli na dalsze 
procedowanie tego projektu. Odzew jest bardzo dobry, ale przede wszystkim kwestia 
bezpieczeństwa ekologicznego. 
 Odbyło się zebranie w Jagatowie. 
 Wręczyliśmy stypendia Wójta dla laureatów ogólnopolskich i wojewódzkich 
olimpiad. W tym roku te stypendia odebrało 17 uczniów z naszych szkół, a także ze 
szkół ponadgimnazjalnych. 
Jest to dla nas wielka radość, że nasze dzieci, młodzież odnoszą sukcesy w różnych 
dziedzinach. 
 Odbyłam zebranie w Rotmance. 
 Mieliśmy spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad, gminą Cedry 
Wielkie na temat uporządkowania stanu prawnego siódemki. Były kilka lat temu 
perturbacje z mocy ustawy droga wojewódzka przeszła na własność gminy, potem 
zaczęły się dyskusje. Okazało się, że nie jest to najlepsze rozwiązanie, żeby gmina 
zarządzała głównym wjazdem do Gdańska, w związku z tym , część tej drogi przejął 
marszałek, część została do dyspozycji gminy. Próbujemy uporządkować stan prawny, 
ponieważ dokumenty związane z własnościami, działkami nie zostały w całości nam 
przekazane. Liczymy na to, że teraz uda się po takim czasie to uporządkować. 
 Mamy cykliczne spotkania z pracownikami. Kończymy realizacje budżetu. Tempo 
jest ogromne. Kończymy ogłaszanie przetargów, mamy rozstrzygnięty przetarg na 
zimowe utrzymanie dróg. Bardzo nas to cieszy, ponieważ z wykonawcami jest duży 
kłopot. 
 Odbyliśmy cykliczne spotkanie z państwem sołtysami. Przyjęliśmy kolejne uwagi. 
Drobne sprawy do załatwienia. Bardzo dziękuje panu wójtowi za ogromne 
zaangażowanie, szczególnie w realizacji inwestycji. 
    
III. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pani Weronika Chmielowiec – Chciałam nawiązać do nieszczęsnego znaku zakazu 
wjazdu w Borkowie. W tej chwili mamy zakaz ruchu. Dostaliśmy informację, że jest on 
postawiony nielegalnie i mamy prawo wjeżdżać mimo tego zakazu. Z drugiej strona 
zamknięto nas zakaz wjazdu do Kowali, czyli rodzice którzy chcą zawieźć dziecko do 
szkoły na Kowalach muszą to zrobić przez ul. Niepołomicką, przez Gdańsk, następnie 
z drugiej strony wjechać do Kowali co daje ok. 30 min jazdy, a nie 5 min. Próbowałam 
rozmawiać z Urzędem Gminy w Kolbudach i podejmować jakieś kroki. Mam pytanie: 
jak to jest możliwe, że można ustalić organizację ruchu tak, aby zamknąć wjazd do 
miejscowości bez przyczyny. Tam się nic nie dzieje, nic nie jest budowane. Mało tego 
rondo na ul. Zeusa jest otwarte da ruchu. Nie ma żadnego ruchu pod szkołą w 
Kowalach. W związku z tym jest to sytuacja o tyle dziwna, że teraz osiedle nowy 
horyzont jest kompletnie odcięty od swojej gminy i od szkoły, która leży na terenie 
sąsiedniej gminy, bo mamy zakaz wjazdu. Mieliśmy informację, że on stoi też 
nielegalnie, potem gmina Kolbudy odpowiedziała, że stoi legalnie, że ktoś go ukradł.    
Pan Tadeusz Bednarczyk –   W trakcie budowy ulicy Szafirowej w Cieplewie jedna z 
działek została pominięta z wjazdem, po moim monicie, zostało to poprawione przez 
panów z gminy od dróg, ale to z kolei nie podoba się to jednej z pań, ponieważ teraz 



nie jest to tak jak ona chce. Zwracam uwagę, że jest tam konflikt. 
Pan Janusz Sampolski – Chciałbym wrócić do tych spotkań, które się  odbywają w 
Urzędzie Wojewódzkim poświęcone w temacie zabezpieczenia melioracji 
podstawowej oraz likwidacji ilości stanu bobrów. Chciałem podziękować za te 
spotkania, za to, że byliśmy razem. Oprócz nas, było jeszcze dwóch rolników, którzy 
reprezentowali naszą część. Muszę pochwalić publicznie p. dyrektor wydziału 
Zarządzania Kryzysowego Województwa Pomorskiego, która naprawdę przejęła się 
sytuacją. Od pierwszego naszego spotkania, kolejne to już miało nazwę Zespołu 
Zarządzania Kryzysowego, które powstaje w momencie kiedy jest naprawdę  źle. 
Odbyły się już dwa spotkania, które spowodowały bardzo szybkie działania ze strony 
wojewody. Wspólnie z marszałkiem w krótkim czasie znalazło się  5 mln złotych na trzy 
zlewnie województwa pomorskiego. Jest to warte uwagi. Nasza determinacja, poparta 
była merytorycznymi wypowiedziami, pokazywaliśmy zdjęcia, mówiliśmy wprost w 
jakich miejscach jest potrzeba. Myślę, że włączenie się wójtów gminy Stegna , Nowego 
Dworu, Tczewa spowodowało, że w tej chwili o Żuławach  naszych mówi się głośno. 
Myślę, że to będzie skutkowało tym, że w 2019 roku będzie zwiększona dotacja. 
   
Pan Maciej Wysocki – Chciałem nawiązać do tego, o czym już wspominałem. Chodzi 
o ustawienie lustra na drodze wojewódzkiej przy kanale Czarnej Łachy. Obiecał to  
nawet p. wicemarszałek. Lustro i ograniczenie prędkości. Doszło tam niedawno dawno 
do wypadku, należałoby się to sprawą zająć. 
Pani Krystyna Białek – Zbiornik pięknie wybudowano, a nie pomyślano w jaki sposób 
dojść do tego zbiornika. Po wybudowaniu ludzie często pisali: gdzie to jest i jak tam 
dojść.  Nie chodzi tu o ludzi, którzy nie mogą dojść, tylko tych, którzy nie mogą wyjść. 
Mieszkańcy, mieli schody, na tą skarpę i szli ulicą do przystanku autobusowego. 
Skarpę poszerzono, schody zlikwidowano. Skarpa w jednym miejscu ma półtora 
metra, a potem się kurczy do pół metra. Ścieżka rowerowo – piesza w ogóle w planach 
nie miała przejścia do zbiornika. Dzięki temu, że mieszkaniec mieszka naprzeciwko 
wyjazdu z „Głębokiego” dostał pozwolenie na wyjazd na Starogardzką i przez to 
całkiem przypadkiem będzie dojście do zbiornika. Myślę, że nie powinno być takich 
przypadków.  Powinno być to od samego początku zabezpieczone wyjście ludzi, którzy 
mieszkają na „Głębokim”. Byłby piękny chodnik po drugiej stronie ulicy, a oni by szli na 
przystanek jezdnią.   
 
IV. Sprawy sołeckie. 
 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. 
Nie zgłoszono. 
 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Zdzisław Czerwiński – Wypowiedź nie nagrała się z powodu nie włączonego 
mikrofonu. 
Pan Wiesław Zbroiński – Chciałem nawiązać do tego co powiedziała Pani Wójt i 
Janusz Sampolski. Ustaliliśmy, że teraz wszystkie samorządy, które były na spotkaniu 
napiszą pisma, do Wód Polskich z prośbą o zajęcie się pilne sprawą bobrów. Do 
odstrzału na terenie województwa pomorskiego jest 485, odstrzelono 8. Ustaliliśmy, że 
myśliwi nic nie zrobią. Trzeba jasno mówić, że bobry są fajne ale nie na Żuławach. 
Trzeba je likwidować na terenie Żuław. W Urzędzie Wojewódzkim ludzie są przerażeni 
tym co jest, oni nic nie wiedzieli. Po pierwszym spotkaniu dopiero wszyscy oczy 
otworzyli, byli zszokowani co się dzieje na żuławach. Pan wójt ze Stegny powiedział, 



że on już gminy nie uratuje. Na swoim terenie ma 700 rodzin bobrów. My nie mamy 
tyle, ale też , mamy tereny poniżej poziomu. Nie wiadomo gdzie one są nawet, bo to 
co jest w tej chwili na wałach jest przerażające. Doprowadziliśmy jedną rzecz, że 
odbyły się już przetargi, kanały nam zaczęto kosić. Myślę, że to dużo dało. Jesteśmy 
umówieni na kolejne spotkanie. Mam nadzieję, że wojewoda wyegzekwuje na 
dyrektorze Wód Polskich stosowne działania. 
Pan Antoni Byczyński – Wypowiedź nie nagrała się z powodu nie włączenia 
mikrofonu.   
 
VI. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1. zmiany Statutu Gminy Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały przedstawiła M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Janusz Sampolski – Pani Sekretarz na komisjach mówiła, może warto 
przypomnieć, że w §102 a. 
Pani Małgorzata Grzegorczyk – W § 102a w pkt. 4 podpunkt 1 lit. b : przewodniczący 
rady gminy przekazuje skargę Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem 
przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego oraz opracowania propozycji sposobu 
jej rozpatrzenia. Nie „ich” tylko „jej” – błąd stylistyczny. 
W rozdziale 6a  zasady i tryb działania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji §  103a. 
Rozdział 6 kończy się paragrafem 103, dodajemy paragraf 6a, który powinien 
rozpoczynać się od paragrafu 103 a, a nie 102. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/76/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie zmiany Statutu Gminy Pruszcz Gdański. 
 
2.rozpatrzenia skargi na działalność kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie 

Projekt uchwały przedstawiła M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje skargę jako bezzasadną. 
misja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje skargę jako 
bezzasadną 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje skargę jako 
bezzasadną. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje skargę 
jako bezzasadną. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/77/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w 
Cieplewie. 



3.przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Pruszcz Gdański 
na lata 2019-2021 

Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej. 

Pani Elżbieta Dymek – Proszę o naniesienie poprawek w nazewnictwie w tabeli 5. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/78/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania ro-
dziny w Gminie Pruszcz Gdański na lata 2019-2021. 

4.zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 

Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/79/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018. 

5. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 



Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/80/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański. 

6. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce Eksploat-
ator sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez Gminę 
Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały przedstawił  D. Kulkowski– Zastępca Wójta Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/81/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego w spółce Eksploatator sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie 
nowych udziałów przez Gminę Pruszcz Gdański. 

 

7. uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych, gimnazjalnych 
i ponadgimnazjalnych 

Projekt uchwały przedstawiła B. Chodkowska – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw Spo-
łecznych. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 



W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/82/2018 z dnia 
12 października 2018 r. uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gmin-
nego Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawo-
wych, gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych. 

 

8. określenia warunków i trybu przyznawania stypendiów Wójta Gminy Pruszcz 
Gdański za wybitne osiągnięcia w nauce i wybitne osiągnięcia artystyczne dla 
uczniów 

Projekt uchwały przedstawiła B. Chodkowska – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw Spo-
łecznych. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/83/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie określenia warunków i trybu przyznawania 
stypendiów Wójta Gminy Pruszcz Gdański za wybitne osiągnięcia w nauce i wy-
bitne osiągnięcia artystyczne dla uczniów. 

 

9. współdziałania Gminy Pruszcz Gdański z Gminami: Suchy Dąb i Pszczółki 
oraz Gminami Miejskimi Gdańsk i Pruszcz Gdański w realizacji budowy kolek-
tora sanitarnego wraz z przepompowniami odprowadzającego ścieki komunalne 
z Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta Pruszcz 
Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk – Wschód” zlokalizowanej w Gdań-
sku 

Projekt uchwały przedstawił D. Kulkowski – Zastępca Wójta Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 



Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/84/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie współdziałania Gminy Pruszcz Gdański z Gmi-
nami: Suchy Dąb i Pszczółki oraz Gminami Miejskimi Gdańsk i Pruszcz Gdański 
w realizacji budowy kolektora sanitarnego wraz z przepompowniami odprowa-
dzającego ścieki komunalne z Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy 
Pruszcz Gdański i Miasta Pruszcz Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk – 
Wschód” zlokalizowanej w Gdańsku. 

 

Sesję opuściła radna Krystyna Białek. 

 

10.  nadania nazwy ulicy w miejscowości Rokitnica 

Projekt uchwały  przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/85/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rokit-
nica. 

 

Na sesję wróciła radna Krystyna Białek. 

 



11. nabycia działki nr 152/11 w Straszynie na własność Gminy Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały  przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/86/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie  nabycia działki nr 152/11 w Straszynie na wła-
sność Gminy Pruszcz Gdański 

 

12. stanowiska Rady Gminy dotyczącego użyczenia nieruchomości dla przed-
siębiorstwa „Eksploatator” Sp. z o.o. 

Projekt uchwały  przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/87/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie  stanowiska Rady Gminy dotyczącego użycze-
nia nieruchomości dla przedsiębiorstwa „Eksploatator” Sp. z o.o. 

 

13. sprzedaży działki nr 18/4 obręb Borkowo stanowiącej własność Gminy 
Pruszcz Gdański 



Projekt uchwały  przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/88/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie  sprzedaży działki nr 18/4 obręb Borkowo sta-
nowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański. 

 

14. wyrażenia zgody na dzierżawę działki nr 194/5 obręb Straszyn stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały  przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy pod-
jęła Uchwałę nr XLV/89/2018 z dnia 12 października 2018 r. w sprawie  wyrażenia 
zgody na dzierżawę działki nr 194/5 obręb Straszyn stanowiącej własność Gminy 
Pruszcz Gdański 

 

15. w sprawie udzielenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla Miasta 
Gdańska na zadanie pod nazwą „Budowa obiektu szkolnego w Kowalach na te-
renie Gminy Kolbudy przy ulicy Apollina”. 

Projekt uchwały  przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy Pruszcz Gdański 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/90/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie udzielenia zgody na udzielenie pomocy finan-
sowej dla Miasta Gdańska na zadanie pod nazwą „Budowa obiektu szkolnego w 
Kowalach na terenie Gminy Kolbudy przy ulicy Apollina”. 

   

16. w sprawie zmiany uchwały nr XIX/30/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dn 20.05.2016r w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla 
Gminy Kolbudy po nazwą „Budowa obiektu szkolnego w Kowalach na terenie 
Gminy Kolbudy przy ulicy Apollina”. 

Projekt uchwały  przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy Pruszcz Gdański 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLV/91/2018 z dnia 
12 października 2018 r. w sprawie  zmiany uchwały nr XIX/30/2016 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dn 20.05.2016r w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie po-
mocy finansowej dla Gminy Kolbudy po nazwą „Budowa obiektu szkolnego w 
Kowalach na terenie Gminy Kolbudy przy ulicy Apollina”. 

VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Pani Radna Chmielowiec - mogłabym w 
zasadzie odpowiedzieć pytaniem na pytanie. Jak to jest możliwe? Wysłałam 2 czy 3 
pisma do Kolbud, rozmawiałam, otrzymałam informację, że pierwszy tydzień 
zamknięcia ronda był testem, żeby przyzwyczaić mieszkańców do zmiany organizacji 
ruchu, która ma nastąpić. Szczerze nie rozumiem takiego postępowania. Zaprosiłam 
przedstawicieli Gminy Kolbudy na zebranie. Może przyjdą. Poprosiłam o bardzo 
dokładne wyjaśnienie kwestii. Pan Wójt powiedział, że mają pieniądze w budżecie 
przyjęte przez Radę na remont ulicy Glauzrowej, więc bardzo szybko układ 
komunikacyjny zmieni się. 

Druga część pytania – nt znaku, który się pojawił. Jestem po rozmowie z kilkoma 
współwłaścicielami drogi, którzy powiedzieli, że nie wyrazili zgody na postawienie tego 
znaku. Wiem, że ruch odbywa się tam normalnie, sama kilkakrotnie tam jechałam, 
wiem, że mieszkańcy przejeżdżają. 



Uporządkowanie układu komunikacyjnego łączącego dotychczasową i nową część 
Borkowa, bez wątpienia wymaga dalszych nakładów, idziemy w tym kierunku. 
Podpisaliśmy umowę z firmą NECON, która w przyszłym roku wykona spory kawałek 
drogi. Po raz trzeci złożyliśmy wniosek do programu narodowego budowy dróg 
lokalnych. Może wreszcie komisja oceniająca uzna, że połączenie dwóch części 
miejscowości i umożliwienie swobodnego dojazdu do szkoły jest zasadne. Wtedy 
NECON przekaże nam część ich działki pod drogę. Zostanie ulica Stylowa. 
Rozmawiamy na ten temat z deweloperem. Pojawiają się jednak głosy mieszkańców, 
że mieszkańcy ulicy Stylowej niekoniecznie chcą budowy tej drogi, bo mają teraz ciszę 
i spokój. 

Nie da się wpłynąć na działania sąsiedniej gminy, nad czym ubolewam, ponieważ 
współpraca przy budowie szkoły była bardzo dobra. Myślę, że to wszystko się 
rozwiąże. Nieprawdą jest, że powiedziałam, że mieszkańcy mogą dojeżdżać rowerami. 
Jest to skandaliczne, ale nie będę więcej się do tego odnosiła. Budowa szkoły była 
koniecznością. Nie pomieścilbyśmy się przecież w obecnym obiekcie. Myślę, że 
mieszkańcy chociaż trochę zrozumieją problemy związane z chęcią przebudowy tego 
układu. Nie wybudujemy układu drogowego na terenie sąsiedniej gminy, nie ma takiej 
możliwości. 

Niestety Pan Byczyński wyszedł. Mieszkańcy zwrócili się z prośbą o przekazanie 
niewielkiej ilości płyt, z których sami ułożą kawałek drogi gminnej. Są zadowoleni. 
Jestem zdziwiona wypowiedzią Pana Sołtysa. 

Pan Radny Wysocki – lustro, tak jak powiedziałam. Zarząd Dróg Wojewódzkich, który 
jest zarządcą tej drogi wie o sprawie. Pan wicemarszałek Świlski powiedział, że 
oczywiście będzie to zrobione, tylko my musimy działać w granicach prawa. Urzędnicy 
nie mogą samowolnie postawić lustra. Musi być organizacja ruchu zatwierdzona i 
potem postawienie lustra. Nie jest to kwestia złej woli, lecz procedur. 

 

Pan Zastępca Wójta Danel Kulkowski - Pani Radna Krystyna Białek mówiła o 
zbiorniku retencyjnym B1 w Borkowie. 

Nie do końca rozumiem wypowiedź. Ludzie wchodzą i nie mogą wyjść? Czy zostali 
uwięzieni? 

Pani Krystyna Białek –  To nie są żarty. Nie chodzi o cały zbiornik. Jest przebudowa 
ulicy Starogardzkiej. W związku z tą przebudową nie zostały zabezpieczone 
możliwości wyjścia. Wjazd jest. Na Głębokie można wjechać. Ale żeby stamtąd wyjść 
trzeba iść po ulicy. Zlikwidowano schody którymi wchodziło się na Starogardzką. 
Pytałam kierowników budowy, którędy dojść na przystanek. Pokazali mi plany, na 
których ścieżka rowerowo-piesza po drugiej stronie ulicy – nie ma przejścia z 
Głębokiego. 
 

Pan Zastępca Wójta Danel Kulkowski -  Rozumiem, że problem stanowi dojście 
pieszych z drogi wojewódzkiej na teren zbiornika? 

Pani Krystyna Białek –  Na teren zbiornika i do domu. Tam są mieszkańcy. 
 

Pan Zastępca Wójta Danel Kulkowski - Rozumiem już pytanie. Inwestycja 
realizowana jest przez Zarząd Dróg Wojewódzkich – na ich zlecenie firma SKANSKA 
wykonuje te prace. Jest zatwierdzony projekt budowlany. Podejrzewam, że to co mówi 



wykonawca znajduje pokrycie w projekcie. Ja dziś nie mam w głowie tego układu 
drogowego. Muszę spotkać się z przedstawicielami ZDW lub wykonawców i zapoznać 
się z tym tematem. Będziemy próbowali rozwiązać problem. Często jest tak na 
budowie tej drogi wojewódzkiej, że rozwiązania techniczne, które do tej pory 
funkcjonowały są likwidowane i zazwyczaj wynika to z kwestii bezpieczeństwa. W 
innych miejscowościach pojawiają się problemy podobnej natury, ale staramy się to 
omawiać. Przyjmuję do wiadomości i będziemy rozmawiali z firma SKANSKA i ZDW. 

Pani Krystyna Białek –  Likwidują schody. Jest poszerzone pobocze. Na tym odcinku 
drogi, jest pobocze 1,5 m, tylko kurczy się idąc ulicą od strony zbiornika. Z 
pracownikiem gminy rozmawialiśmy z kierownikiem, który wyjaśnił nam, że jakiś 
mieszkaniec załatwił sobie pozwolenie na wyjazd na drogę starogardzką naprzeciwko 
wyjazdu z Głębokiego, tym sposobem mieszkańcy Ci będą mogli przejść od siebie na 
drugą stronę ulicy na chodnik. To jest dzieło przypadku. Gmina powinna wystąpić o to, 
żeby było przejście ze ścieżki rowerowo-pieszej do mieszkańca, z nie że przypadkiem 
dostał ktoś pozwolenie na przejazd. 
Chciałabym, żeby były wyciągnięte wnioski na przyszłość, żeby przy następnych 
przebudować wszystko było rozpatrzone, a nie że jest piękny zbiornik i droga do której 
nie można dojechać. 
 

Pan Zastępca Wójta Danel Kulkowski - Bardzo dziękujemy Pani za zgłoszenie tego 
tematu. 

 

VIII. Informacja Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych za rok 2017 złożo-
nych przez kierowników jednostek organizacyjnych, osoby wydające decyzje 
administracyjne oraz osoby zarządzające gminną osobą prawną. 

Informację przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

IX. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach majątkowych 
za rok 2017  złożonych przez radnych oraz o oświadczeniach majątkowych w 
związku z upływem VII kadencji. 

Informację przedstawił M. Kowalski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

X. Informacja o oświadczeniach majątkowych za rok 2017 złożonych przez Prze-
wodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy oraz o oświadczeniach majątkowych 
złożonych w  związku z upływem VII kadencji. 

Informację przedstawiła M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 



Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

XI. Wolne wnioski. 

Pan Zygmunt Zalewski–  Chciałbym koleżankom i kolegom podziękować za 
spędzone wspólnie dwie kadencje, jak również tym, z którymi spędziłem tylko ostatnie 
cztery lata. 
Chciałbym również podziękować Komisji Rewizyjnej, pracownikom gminy, z którymi 
współpracowałem. Dziękuję. 
 

Pan Janusz Sampolski–  Chciałby odnieść się do wypowiedzi Pana Antoniego 
odnośnie zeznań na policji dotyczących sprawy ubiegłorocznej imprezy w Łęgowie. 
Czuję się urażony. Zeznałem na policji, że chciałbym spojrzeć w oczy tej osobie i zadać 
pytanie czy ma podstawową wiedzę co znaczy słowo „SPĘD”. Rolnicy wiedzą, że 
”spędza ” się zwierzęta idące na rzeź i nie mam ochoty być porównywany do zwierząt. 
Tym bardziej zabrakło tej osobie podstawowej wiedzy. A poza tym skłamał w tym 
wpisie, pisząc, że impreza była zorganizowana za pieniądze gminy. Gdyby wykazał 
trochę chęci, mógłby dowiedzieć się kto to organizował i za czyje pieniądze. Chciałem 
Panu Antoniemu powiedzieć o moich przemyśleniach, bo osobiście czuję się urażony 
i twierdzę, że była to młoda, jeszcze niedojrzała osoba o naprawdę płytkiej wiedzy. 
Myślę, że kiedyś uda zadać się pytanie, czym ta osoba się kierowała. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Panie Januszu, myślę że nie tylko 
Pan czuje się urażony, myślę czy czujemy się tak my wszyscy radni i sołtysi. Przecież 
jednogłośnie podjęliśmy decyzję, żeby skierować sprawę do właściwych organów, 
żeby poszukać osoby, która dokonuje fałszywych, nieprawdziwych i krzywdzących 
wpisów dokonuje. Myślę, że to się uda i poznamy osobę, która te oszczerstwa 
rozpowszechnia. 
 

 
XI. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XLV Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 
zakończona o godz. 10:50. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XLVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 7 listopada 2018 roku. 
 
 

 
 
 
 
 

 
 



 

 
 


